

## Influenza

**Denmark** (31 March 2001).<sup>1</sup> The percentage of cases of influenza-like illness was just above the expected level during the third week of March, then increased to just above the alert threshold for epidemic conditions. Although the number of clinical samples was small, it increased 3-fold compared to the previous week. Virus isolates were influenza subtype A(H1N1).

**Iceland** (31 March 2001).<sup>2</sup> Influenza activity has diminished to sporadic levels after being at epidemic levels during the past 6 weeks. Outbreaks have been associated with influenza B.

**France** (31 March 2001).<sup>3</sup> A slight increase in acute respiratory infections was reported, particularly in young children. Influenza A virus isolates decreased and influenza B virus is now predominant. ■

---

<sup>1</sup> See No. 8, 2001, p. 64.

<sup>2</sup> See No. 12, 2001, p. 91.

<sup>3</sup> See No. 11, 2001, p. 84.

---

Health administrations are reminded that under the provisions of Article 3 of the International Health Regulations they should notify the Organization *within 24 hours* of being informed that the first case of a disease subject to the Regulations has occurred in their territory. The infected area should be notified within the subsequent 24 hours if not already communicated.

## Grippe

**Danemark** (31 mars 2001).<sup>1</sup> Au cours de la troisième semaine de mars, le pourcentage de cas de syndromes grippaux était juste au-dessus du niveau prévu, et a ensuite augmenté pour passer juste au-dessus du seuil d'alerte épidémique. Bien que le nombre d'échantillons cliniques soit faible, il a pourtant été multiplié par 3 par rapport à la semaine précédente. Les isolements de virus grippaux étaient de sous-type A(H1N1).

**Islande** (31 mars 2001).<sup>2</sup> L'activité grippale est retombée à un niveau sporadique après avoir été à un niveau épidémique au cours des 6 dernières semaines. Les flambées ont été associées au virus grippal B.

**France** (31 mars 2001).<sup>3</sup> On a signalé une légère augmentation des maladies respiratoires aiguës, surtout chez les jeunes enfants. Les isolements de virus grippaux ont diminué et c'est maintenant le virus grippal B qui prédomine. ■

---

<sup>1</sup> Voir N° 8, 2001, p. 64.

<sup>2</sup> Voir N° 12, 2001, p. 91.

<sup>3</sup> Voir N° 11, 2001, p. 84.

---

Il est rappelé aux administrations sanitaires qu'aux termes de l'article 3 du Règlement sanitaire international elles doivent adresser une notification à l'Organisation *dans les 24 heures*, dès qu'elles sont informées qu'un premier cas d'une maladie soumise au Règlement a été signalé dans une zone de leur ressort. Dans les 24 heures qui suivent, elles adressent notification de la zone infectée si elle n'a pas encore été communiquée.

---